
Protokół Nr  LXIII 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 26 września 2023 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 14.00 otworzył LXIII sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Państwa Radnych oraz Sołtysów 

przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 14 

radnych, 1 radna nieobecna, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

  

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Gmin Obszaru Funkcjonalnego Radomia 2030+” z Prognozą Oddziaływania na Środowisko. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 

Wierzbica a Gminą Wolanów w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania 

zbiorników bezodpływowych pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz 

jednostek samorządu terytorialnego.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym, części nieruchomości położonej w miejscowości Mniszek, gm. Wolanów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  części nieruchomości 

zabudowanej położonej w miejscowości Wolanów  jej dotychczasowemu Dzierżawcy.    

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na odpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Mniszek  

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 257. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Wolanów miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie gminy Wolanów.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

16. Wyrażenie opinii w sprawie opracowanej koncepcji Inteligentnej Wsi Miejscowości Chruślice.  

17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023. 

18. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

19. Wolne wnioski i informacje.  

20. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad, gdzie w głosowaniu jawnym porządek został przyjęty jednogłośnie 

przy 14 głosach „za” przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 3 

Do protokołów z poprzednich sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 14 głosach „za” protokół Nr LXII  z sesji Rady Gminy Wolanów 

z dnia 22 września 2023 roku został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów. 

 



O godz. 14.10 Pan Jacek Murawski Przewodniczący Rady Gminy Wolanów ogłosił przerwę.  

Następnie o godz. 14.40 wznowił obrady.  

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Pani Jolanta Gutkowska 

poinformowała, że w dniu 23 października odbyło się posiedzenie połączonych Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia.  

Na posiedzeniu komisji analizowano informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2022/2023. Na posiedzenie przybyli również dyrektorzy placówek oświatowych z terenu 

gminy Wolanów. Następnie omawiano materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie 

zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy związane ze sprawami 

bieżącymi gminy.  

Pan Czesław Gac Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

poinformował, że członkowie Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów spotkali się na wspólnym posiedzeniu z 

Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w dniu 23 października. 

Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję 

Rady Gminy,  które zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie przez członków Komisji. 

Omawiano również sprawy bieżące Gminy Wolanów. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: „ Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 22 września 2023 r. 

głównie koncentrowaliśmy na realizacji tegorocznych inwestycji. Praktycznie w przypadku każdej 

pojawiają się jakieś trudności, problemy, którym trzeba zaradzać na bieżąco.   

W przypadku naszej największej tegorocznej inwestycji – infrastruktury wodociągowo-

kanalizacyjnej prace powoli dobiegają końca, przewidywany termin zakończenia to 30 listopada.  

W ub. tygodniu odebraliśmy instalacje fotowoltaiczne wykonane na 9 obiektach gminnych, 

w tym na wszystkich szkołach i przedszkolach, do końca października PGE ma czas, żeby 

zainstalować nam dwustronne liczniki i wtedy fotowoltaika zacznie produkować prąd. Wyraźne 

efekty powinniśmy osiągnąć w przyszłym roku. Ponadto dziś podpisaliśmy umowę na dostawę 

energii elektrycznej, według której stawka na przyszły rok to będzie 0,7330 zł za kWh tj. mniej niż 

limit, który obowiązywał do października i był określony na poziomie 0,79 zł za kWh. Umowa ta 

obejmuje trzy lata 2024-2026, na 2025 r. cena energii wynosi 0,7730 zł za kWh, a na 2026 0,8070 zł 

za kWh. Dostawcą energii będzie TAURON Sprzedaż Sp. z o.o. 

W przypadku inwestycji w infrastrukturę sportową wciąż jesteśmy w fazie projektowania, w 

szkole w Bieniędzicach zdecydowaliśmy o wykonaniu nowego przyłącza do szkoły, bo tam sieć nie 

biegnie jak na mapach, a ponadto byłaby to siec pod budynkiem, no i stara, dlatego zasadnym wydaje 

się wykonanie nowego przyłącza wody. Bardzo trudna jest komunikacja z wykonawcą tej inwestycji. 

W przypadku boisk wciąż jesteśmy w fazie projektowania, tu bardzo wysokie standardy narzuca 

MSiT, które dotuje tą inwestycję. Projektant doskonali projekty zgodnie z zaleceniami ministerstwa.  

Bardzo dobra wiadomość jest taka, że otrzymaliśmy pozytywną decyzję na dofinansowanie 

przebudowy skrzyżowania i remontu nawierzchni drogi od 12 na Dziką Niwę 1 459.915,58 zł tj. 80% 

na przebudowę skrzyżowania oraz 771 436,16  zł na remont nawierzchni (tj. 80%). Teraz tylko 

musimy zdążyć z procedura ZRID do końca roku. Pozostałe drogi tj. w Zabłociu Górnym, w 

Chruślicach, ul. Spacerowa oraz w Strzałkowie obok remizy projektanci zabierają się do pracy, a ale 

w większości przypadków prace zakończą się na początku 2025 r.  

Dobiegły końca prace na skwerku komunikacyjnym, wykonawca zrealizował już wszystkie 

elementy małej architektury w postaci ławek i pergoli.  

W dniu 1 października odbyła się pierwsza impreza w nowej siedzibie GCKiB, kolejne 

wydarzenie będzie miało miejsce w dniu 3 listopada i będzie to koncert jazzowy, na który serdecznie 

Państwa zapraszam już dziś. Zakładamy, że bibliotekę w nowej siedzibie otworzymy w lutym, bo 



chcemy zakupić nowe regały i inne wyposażenie, a ich zakup i montaż potrwa trochę. Po nowym 

roku GCK powinno już zacząć działać w nowym miejscu.  

Jeśli chodzi o przecinkę drzew wzdłuż dróg to jeszcze planujemy w Zabłociu, Walinach i Woli 

Wacławowskiej. Niestety wykonawca wiat ma opóźnienie, deklaruje, że od poniedziałku zacznie 

montować, ale nadal jest w terminie, więc czekamy. Termin ma do 10 grudnia.   

Wykonawca modernizacji świetlicy w Mniszku już kończy prace, wydaje się, że skończy 

przed terminem.  

W październiku została rozstrzygnięta 8 edycja Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład – jeden z naszych wniosków otrzymał dofinansowanie w wysokości 8 mln 

zł, przeznaczonych na budowę sieci kanalizacyjnej od Radomia, ciąg dalszy tej sieci którą kończymy 

w tym roku. Obecnie sieć jest w trakcie projektowania. Będzie to sieć położona w drogach gminnych 

przebiegających przez Ślepowron w kierunku Sławna za stawem, aż do drogi krajowej nr 12.  

Nadal nie rozstrzygnięto 9 edycji Programu związanej z wymianą lamp na LED. Jednocześnie 

jest nabór ogłoszony przez Marszałka Województwa mazowieckiego i tu chcemy złożyć wymianę 

lamp wzdłuż dróg powiatowych, tyle na ile wystarczy dofinansowania.  

Dziś otworzyliśmy oferty na budowę oświetlenia, mieszczą się one w założonych przez nas 

środkach.  

Dziś również miało miejsce otwarcie ofert na budowę odcinka ulicy Małcużyńskiego łącznika 

z droga powiatową. Najtańsza oferta opiewa na kwotę 827 608,08 zł tzn. że do pełni sfinansowania 

zadania brakuje 157 608,08 zł. Proponuję, aby Gmina Wolanów pokryła połowę tej kwoty, dokonując 

odpowiednich zmian w uchwale budżetowej i WPF. Będę Państwa na bieżąco informować”. 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków ani zapytań. 

 

Ad. 7 

W danym punkcie posiedzenia zabrał głos Pan Szymon Ściga, członek zespołu 

opracowującego Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru Funkcjonalnego 

Radomia 2030+ omawiając pokrótce proces tworzenia ww. dokumentu.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru Funkcjonalnego Radomia 

2030+” z Prognozą Oddziaływania na Środowisko. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/455/2023 w sprawie przyjęcia „Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru Funkcjonalnego Radomia 2030+” z 

Prognozą Oddziaływania na Środowisko została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Wierzbica a Gminą Wolanów w zakresie 

odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych pochodzących z 

indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu terytorialnego.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/456/2023 w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Wierzbica a Gminą Wolanów w zakresie odbioru 

nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych pochodzących z indywidualnych 

gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu terytorialnego została przyjęta jednogłośnie 14 

głosami „za” (uchwała w załączeniu). 



 

Ad. 9.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym, części nieruchomości 

położonej w miejscowości Mniszek, gm. Wolanów.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/457/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym, części nieruchomości położonej w 

miejscowości Mniszek, gm. Wolanów została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  części nieruchomości zabudowanej położonej w 

miejscowości Wolanów  jej dotychczasowemu Dzierżawcy.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/458/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w dzierżawę  części nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości 

Wolanów  jej dotychczasowemu Dzierżawcy została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia  zgody na odpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Mniszek  oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 257.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/459/2023 w sprawie wyrażenia  

zgody na odpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Mniszek  oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 257została 

przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Wolanów miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/460/2023 w sprawie ustalenia zasad 

usytuowania na terenie gminy Wolanów miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

została przyjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw (uchwała w załączeniu). 

 

Za zgodą  Przewodniczącego Rady Gminy Wolanów  o godz. 15.20 obrady opuścili 

następujący radni: Pan Marcin Ciężkowski oraz Pan Marek Ferens. 

 

Ad. 13 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy 

Wolanów.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/461/2023 w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Wolanów została 

przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha zabierając głos zgłosiła wniosek o 

zwiększenie zadania dofinansowanie zadania „Budowa odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 

3565W oraz ul. Małcużyńskiego w Radomiu wraz z odwodnieniem i oświetleniem” o kwotę 

11.000,00 zł. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w ww. sprawie, gdzie jednomyślnie 

został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów 12 głosami „za”.   

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/462/2023 w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033 została przyjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha zgłosiła wniosek o zwiększenie 

zadania dofinansowanie zadania „Budowa odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W oraz 

ul. Małcużyńskiego w Radomiu wraz z odwodnieniem i oświetleniem” o kwotę 11.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w ww. sprawie, gdzie jednomyślnie 

został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów 12 głosami „za”.   

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na rok 2023. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/463/2023 w sprawie zmian w 

Uchwale budżetowej na rok 2023 została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 16 

Uchwała Nr LXIII/464/2023 Rady Gminy Wolanów z dnia 26 października 2023 r. w sprawie  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania Koncepcji Inteligentnej Wsi dla miejscowości Chruślice.   

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIII/464/2023 w sprawie zaopiniowania 

Koncepcji Inteligentnej Wsi dla miejscowości Chruślice została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 
Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poinformował, że z „Informacją o stanie 

realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023” zapoznali się radni na posiedzeniach Komisji 



stałych Rady Gminy Wolanów, w których uczestniczyli również dyrektorzy poszczególnych placówek 

oświatowych z terenu gminy Wolanów.  Do ww. dokumentu  nie wniesiono uwag.  
 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski na podstawie art. 24 h ust. 12 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. po. 40 ze zm.)  przedstawił 

informację Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy Wolanów w sprawie złożonych 

oświadczeń majątkowych  za rok 2022 (informacje w załączeniu).  

 

Ad. 19 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Elżbieta Jemiołowska sołtys sołectwa 

Bieniędzice kierując słowa podziękowania do Pani Wójt – Ewy Markowskiej – Bzducha  za 

wykonane prace związane z przycięciem koron drzew wzdłuż dróg gminnych, a także za 

wybudowanie przepompowni, dzięki którym mieszkańcy mają cały czas wodę. 

Sołtys sołectwa Kacprowice Pan Andrzej Odzimek zapytał, czy planowana jest budowa 

kanalizacji w m. Kacprowice. 

Radny Pan Andrzej Szatan poprosił o interwencję, aby przyśpieszone zostały prace związane 

z posadowieniem wiat przystankowych wzdłuż drogi krajowej 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poinformował, że mieszkańcy zgłaszają 

niszczenie chodnika wzdłuż drogi krajowej w m. Kacprowice przy budowie światłowodu.     

  

Ad. 20 

 Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął LXIII sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

15.50. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


